



တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လၢယနူၤအါရံၤ ၈သီ, ၂၀၂၁နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်-20-166-11

နူပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရၣ် တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: နံၣ်ခ့ၣ်ဘၣ်အုၣ်သးဖိတဂၤ ခးသံ သဝီဖိတဂၤဖဲ ကြၢ်တုကီၢ်ဆၣ်, လါဒံၣ်စ့ဘၣ် ၂၀၂၀ နံၣ်

တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ တဘျီတဘျီပဲ တၢ်ကထိၣ်အသးဖဲ အ---သဝီ, ဘ---ကရူာ်, ကြၢ်တုကီၢ်ဆၣ်, နူပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရၣ်ဖဲ လါဒံၣ်စ့ဘၣ် ၁၅သီ, ၂၀၂၀နံၣ်န့ၣ်လီၤ. ကညီဒီကလုာ်တၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်သးမ့ၢ်ဒိၣ် (DKBA) အသးဖိတဂၤ ခးသံဝဲလီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဂၤလၢအတအိၣ်ဒီး တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤနီတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. နံၣ်ခ့ၣ်ဘၣ်အုၣ်သးဖိအဂၤတဖၣ် ဖိၣ်န့ၢ်ဝဲပုၤမၤပယုဲတၢ်တဂၤအံၤဒီးဒိတီၢ်အီၤ, ဝံၤဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤဆူ ကီၢ်ပယီၤဟၤကီၢ်သးအစုပူၤန့ၣ်လီၤ. အခဲအံၤ ပုၤမၤပယုဲတၢ်တဂၤအိၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ် ဒီးကူဆါယါဘျီဝဲ အတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးလီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နံၣ်ခ့ၣ်ဘၣ်အုၣ်သးခိၣ်န့ၢ်တဖၣ် ထံၣ်လိာ်အသးဒီးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိ ဗီဖိတဘျီ ဘၣ်ဆၣ်အဝဲသ့ၣ်တတၢ်တီၣ်တဲသကိးဘၣ်ယး တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤက့ၤဟံၣ်ဖိဗီဖိ လၢအိၣ်လီၤတဲာ်တဖၣ်အဂီၢ်နီတမံၤဘၣ်လီၤ. တၢ်တဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ ပုၤရဲၣ်ကျဲၤကျဲၤရဲၣ်တၢ်ဂ့ၢ် လၢအမ့ၢ်ကီၢ်ပယီၤဟၤကီၢ်သးအအိၣ်နီတမံၤဘၣ်. တၢ်ကထိၣ်သးတခါအံၤ မ့ၢ်တၢ်မၤပယုဲဝဲ ထံကီၢ်ဒီးဘၣ်တၢ်ပတုာ်တၢ်ခးအတၢ်အါၣ်လီၤအီၤလီၤအလံာ်ယံးယာ် (NCA) အဆၢဖိ ၉ (ခ) ဒီး အတၢ်ဘျီခိၣ်သ့ၣ်နီၣ်ဂံၢ် ၇ (ခ) လၢအတြီဝဲ ပုၤဆဲးလီၤစုမ့ၢ်ကျၢ်တဖၣ် တဘျီမၤသံမၤဝီလီၢ်ကဝီၤကမျၢ် လၢတၢ်ပတုာ်တၢ်ခး အဟံၣ်ကဝီၤတဖၣ်အပူၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. <sup>1</sup>

(၁)တပတီၢ်-တၢ်ကထိၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကထိၣ်သးအကလုာ်	တၢ်မၤသံ
တၢ်ကထိၣ်သးမ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်သီ	လါဒံၣ်စ့ဘၣ် ၁၅သီ, ၂၀၂၀နံၣ်
တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရၣ်)	အ---သဝီ, ဘ---ကရူာ်, ကြၢ်တုကီၢ်ဆၣ်, နူပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရၣ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	၀---

<sup>1</sup> တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤဖဲလါဒံၣ်စ့ဘၣ် ၂၀၂၀ နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၤဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲနူပျၢ်ယာ်ကီၢ်ရၣ် အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤလၢကညီဂ်ဝီခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ် မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢအဝဲနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲၣ်ပုၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲ ပနီကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

သးနံ	၂၄
မုဒ်/ခွါ	ခွါ
ကလုာ်	တလၢၤ
ဟံၣ်ဖိလီဖိ အိၣ် /တအိၣ်	အိၣ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	ပှၤမၤဒီးလဲတၢ်တနံၤမုာ်
တၢ်ဘျုးတၢ်ဘါ	ဘျုးဒး
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	အ---သဝီ, ဘ---ကရူၢ်, ကြၢၢ်တုကီၢ်ဆၣ်, ဒူပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်

ပှၤလၢအမၤအၢပယုဲတၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၢ်လၢ	သုးကျိၤ/ သုးရ့ၣ် / သုးတြီၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၢ်ကျဲ / သုးကလၢၤ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၢ်လၢ
ဝုသုၤ	သုးဖိ	DKBA သုးဝဲလီၢ်ခိၣ်သ့ၣ်	တိၤဖူလဲၢ်ကျိတၢ်လီၢ်	သုးခိၣ်ကျၢၢ်စီၤမိၤရ့ၣ်

**(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ**

**၁. ရဲၤပှၤပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆိဘၣ်တဆိတက့ၢ်.**  
 ဘ---ကရူၢ်ခိၣ်ဆဲးကျိးယၤ (KHRG ပှၤမၤနီၣ်မၤယါတၢ်ကစီၣ်) လၢကဒုးသ့ၣ်ညါယၤတၢ်ကဲထီၣ်သးအ  
 ဂ့ၢ်အံၤ ဒီးဆဲးကျိးန့ၢ်ယၤဒီး ပှၤထံၣ်ထွဲတၢ်တဂၤန့ၢ်လီၤ. လၢခံယမၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီး အဝဲသ့ၣ်ခံဂၤ  
 လၢန့ၢ်လီၤ.

**ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂၤစုာ်စုာ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၤလဲၣ်.**  
 ဘ---ကရူၢ်ခိၣ်န့ၢ်ဝဲတၢ်ဂီၤဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၢ်န့ၢ်လီၤ. ပှၤထံၣ်ထွဲတၢ်တဂၤ လဲၤခိဖျိဘၣ်တၢ်ကဲထီၣ်  
 သးလၢအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ (ဖဲတၢ်ခးသံပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဆၢကတီၢ် အဝဲအိၣ်ဖဲန့ၢ်လီၤ).

**(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပှၤပှၤတက့ၢ်**

**ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပှၤပှၤတက့ၢ်.**  
 ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်မ့ၢ်ဝဲ စ--- န့ၢ်လီၤ. ပိာ်ခွါအံၤအသးနံၣ်အိၣ်ဝဲ ၂၄နံၣ်, အဝဲမ့ၢ်တလၢၤသဝီဖိတဂၤလၢ  
 အ---သဝီ, ဘ---ကရူၢ်, ကြၢၢ်တုကီၢ်ဆၣ်, ဒူပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်န့ၢ်လီၤ. ဖဲလၢဒံၣ်စ့ဘၣ် ၁၅သီ, ၂၀၂၀နံၣ်,  
 ဂီၤခိ ၁၀နံၣ်ရံၣ်န့ၢ်, အဝဲဒီးအတံၤသကိး စီၤဒ--- လဲၤဆူ **ဒံၣ်ခ့ၣ်ဘၣ်အုၣ်**သုးဖိ ဝုသုၤလၢအမ့ၢ် ပှၤတ  
 လၢဖိတဂၤလၢ အအိၣ်ခိးတၢ်သမံသမိးအတြၢၤဖဲ အ---သဝီကပၤန့ၢ် ဒီးဒုးသ့ၣ်ညါအီၤလၢ အဝဲသ့ၣ်အဲၣ်  
 ဒီးကူၣ်သ့ၣ်တခိၣ်လီၤ. ဖဲသဝီဖိခံဂၤအံၤလဲၤတုၤဆူ တၢ်သမံသမိးအတြၢၤန့ၢ်ဒီး လဲၤန့ၢ်ဆ့ၣ်နီၤဝဲဖဲ ဒဲဖိလၢအ  
 အိၣ် ဖဲတၢ်ကပၤတဖျါန့ၢ်အပူၤလီၤ. ဖဲန့ၢ် စ--- တဲဘၣ်ဝုသုၤလၢ အဝဲသ့ၣ်အဲၣ်ကူၣ်သ့ၣ်တခိၣ်န့ၢ်လီၤ.

(လၢတၢ်တသ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်အပူၤ), ဝုသုၤ သ့ၣ်ဒိၣ်သးဖျိးထီၣ်ဒီး ဒူအဝဲသ့ၣ်အလီၤ “*သုလံၣ်မ့ၢ်ဒိၣ်  
 မး (အဝဲထံၣ်ဝဲလၢ တၢ်ယုထီၣ်အံၤတမ့ၢ်တၢ်လၢအကြၢၤအဘၣ်ဘၣ်, မ့ၢ်ဒုးအဝဲသ့ၣ်အဲၣ်ဒီးလံၣ်မ့ၢ်လၢ အဝဲ  
 ဖီခိၣ်လီၤ)*”. ဖဲန့ၢ်ဝဲအလီၢ်ခံ အဝဲက့ၤန့ၢ်လီၤဆူအဒးပူၤဒီး ဟံးထီၣ်ကျိၤဖုၣ်( 9mm) တခိၣ်န့ၢ်လီၤ. အဝဲ  
 ထိးဝဲအကျိၤခိၣ်လၢ စ--- အခိၣ်တိသ့ၣ်ဒီး ခးအီၤတထံၣ်လီၤ. ကျိၤချံဖျိသဂၢၢ်ဝဲဆူ စ---အခိၣ်သ့ၣ်ယံ န့ၢ်  
 ဒီးသံဝဲန့ၢ်တထံၣ်ယီလီၤ. စီၤဒ---လၢအထံၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤ, တဲဘၣ် KHRG လၢ “ပမၣ်တဆ့ၣ်

နီၤဒီးတဲဘၣ်ယးတၢ်ကူၣ်သ့ၣ်အဂ့ၢ်မုၢ်မုၢ်နီၢ်နီၢ်ဒီးဘၣ်. အဝဲမ့ၢ်ဒဲခဲထံၣ်ဒု, ယကသံစ့ၢ်လီၤ. ဖဲယထံၣ်တၢ်အံၤ ယသးဘူးကပတုၣ်ညါ”.

ပုၤမၤကမၣ်တၢ်အံၤ အသးနံၣ်အိၣ် ၄၅နံၣ်ဒီး တၢ်သ့ၣ်ညါအီၤလၢအမ့ၢ်ပုၤသးချ့တကၤန့ၣ်လီၤ. လီၤကဝီၤဖိ သ့ၣ်ညါအီၤလၢအမ့ၢ်သးဖိတကၤ (လၢတအိၣ်ဒီး လီၤလၢထီၣ်ဘၣ်) လၢအဘၣ်ယးဒီး **ဒံၣ်ခ့ၣ်ဘံၣ်အုၣ်သးဝဲၤ လီၤခိၣ်သ့ၣ်**ဖဲ တၢ်ဖူလဲၢ်ကျိတၢ်လီၤ, ထံၣ်ဂ့ၢ်သိကရူၢ်, ကြၢၢ်တုၤကီၢ်ဆၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးဝဲၤ အဝဲ ဘၣ်တၢ်ဖိၣ်န့ၣ်အီၤ ဒီးဒီးတီၢ်အီၤလၢ အသးကရူၢ် (DKBA) ဒဲၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢခံ DKBA ကိးဝဲကီၢ်ပယီၤပၤၤ **ကီၢ်သး**လၢအအိၣ်လၢ ကိးတရံးဝဲၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. ပၤၤကီၢ်သးဟဲတုၤလၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၤ ဖဲတၢ်ကဲထီၣ် သးတနံၣ်န့ၣ်, ဒီးက့ၤဖိၣ်ဝဲပုၤမၤပယုဲတၢ်တကၤအံၤဒီး က့ၤစိၣ်စ့ၢ်ကိးပုၤသံတကၤအစိၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဆုၢ် က့ၤပုၤအစိၣ်အံၤဆူအဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်အအိၣ်ဖဲ လၢဒံၣ်စ့ဘၣ် ၁၆သိန့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်ပယီၤပၤၤကီၢ်သးလဲၤဆုၢ်ပုၤမၤပယုဲတၢ်အံၤဆူ တၢ်ဆါဟံၣ်လၢကကူၤစါယါဘျါက့ၤ တၢ်ဒီးအီၤတီၢ်အီၤအ ပူၤလီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ကွဲးတၢ်ကစိၣ်အံၤအကတီၢ်, တၢ်တ့ၣ်သ့ၣ်ညါလီၤတၢ်ဘၣ်ယး တၢ်ကဟံးထီၣ်သဲစး ဂ့ၢ်ဝီလၢအဖိခိၣ်ဒဲလဲၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ခဲအံၤ တၢ်မူးတၢ်ရၢအိၣ်ဝဲလၢကီၢ်ပယီၤပၤၤကီၢ်သးအစုပူၤန့ၣ်လီၤ.

စ--- အမါ နီၢ်သ---, ဒီးအဖိခံၣ်အိၣ်လီၤတဲၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. **ဒံၣ်ခ့ၣ်ဘံၣ်အုၣ်သး**ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်ကိးထံၣ်ဝဲ ပုၤ တူၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိယိဖိတဘျီလဲၣ်ဘၣ်ဆၣ် အဝဲသ့ၣ်တဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ (မ့တမ့ၢ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဘၣ်ယးတၢ်ဟ့ၣ်စ့အိၣ်လိး) နီတမံၤဒီးဘၣ်. **ဒံၣ်ခ့ၣ်ဘံၣ်အုၣ်သး**ခိၣ်န့ၣ်တဖၣ်တဲအီၤလၢ အခဲအံၤအဝဲသ့ၣ်တချူး ဒီးဘၣ်လီၤ. တၢ်ဘျါရဲၤ တၢ်မူးဂ့ၢ်ဝီအံၤတဝဲၤဝဲဒီးဘၣ်. ကရူၢ်ခိၣ်တဲဘၣ် KHRG လၢ အဝဲထံၣ်လိၣ်အသးဒီး DKBA တဘျီစ့ၢ်ကိးလံ ဘၣ်ဆၣ်အဝဲသ့ၣ်တဟ့ၣ်တၢ်စံးဆါဘၣ်ယး တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအဂ့ၢ်နီတမံၤဘၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, တဲဝဲလၢ အဝဲကထံၣ်လိၣ်ကတိၤသကိးတၢ်ဒီး DKBA ခိၣ်န့ၣ်ဘၣ်ယးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဘျီကဒီး န့ၣ်လီၤ. တၢ်တဒီးန့ၢ်ဘၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂၤလၢ ကီၢ်ပယီၤပၤၤကီၢ်သး လၢအဟံးထီၣ်တၢ်မူးဂ့ၢ်ဝီတဖၣ် အ အိၣ်နီတမံၤဒီးဘၣ်.

ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိယိဖိအိၣ်ခိးဝဲ တၢ်ကဘျါရဲၤတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ် တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤ စၢၤ (စ့အိၣ်လိး) လၢ DKBA အအိၣ်မ့ၢ်ဝဲၤ ဒီးတၢ်ဘျါရဲၤတၢ်ဂ့ၢ်အံၤမ့ၢ်ဝဲၤန့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်တိၣ်ဟဲဝဲ လၢကက့ၤဆူ အမါအနူသဝီ မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ယိၣ်တၢ်လၢအတၢ်ဘံၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်ဖဲ အ---သဝီအံၤန့ၣ်လီၤ.

**(၄)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ယုန့ၣ်အခွဲး**

**မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသူတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲး တၢ်ယၢ်လၢပကသူတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.**

ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ခံၣ် ဟ့ၣ်အခွဲးလၢတၢ်ကသူတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ  
 ဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၢ်အီၤဖဲ  
 လၢဒၣ်စ့ဘၢၣ် ၁၅သီ,  
 ၂၀၂၀န့ၣ်  
 ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးတနံၤန့ၣ်လီၤ.  
 စ---, တလၢၤသဝီဖိ  
 လၢအသးန့ၣ်အိၣ်၂၄န့ၣ်တဂၤ  
 ဘၣ်တၢ်ခးသံအီၤလၢအဂ့ၢ်  
 အကျိၤတအိၣ်နီတမံၤဘၣ်,  
 လၢတလၢၤ DKBA အသးဖိ  
 ဝုသုၤ လၢအအိၣ်ခိး  
 တၢ်သမံသမိးတြၢဖဲ  
 အ---သဝီ, ဘ---ကရူၢ်,  
 ကြၢၢ်တုၤကီၢ်ဆၣ်,  
 နူပုၤယၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.  
 (တၢ်ဂီၤ- လီၤကဝီၤသဝီဖိ)

**ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖျၢၣ်ကိၣ်**

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ န့ၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢ  
 သဘူတဖု လၢအၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်  
 ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤနူၤသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒီး  
 ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒီးသိးကဟ်  
 ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤကမ့ၢ်တဖၣ် အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီ ဒီး  
 အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နဟ့ၣ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ [www.khrg.org](http://www.khrg.org)  
 အပူၤသ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.